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Zápis 

 
z 14. zasedání Dozorčí rady Grantové agentury AV ČR dne 18. května 2005 

 
 
Přítomni: podle prezenční listiny. 
 
 

Zasedání zahájil předseda Dozorčí rady GA AV prof. Václav Pačes. Přivítal přítomné 
a požádal nově jmenované členy DR, aby se představili. Poté požádal předsedu GA AV prof. 
Herbena, aby podal stručný přehled o činnosti GA AV v roce 2004 s tím, že podrobné 
informace mají členové rady shrnuty v dokumentech rozeslaných s pozvánkou (Bulletin 
GA AV, výňatek z Výroční zprávy AV ČR a přehled o hospodaření). Prof. Herben 
charakterizoval typy grantových projektů podporovaných GA AV v roce 2004 a konstatoval, 
že úspěšnost ve veřejné soutěži, která v tomto roce proběhla byla výrazně nižší (22% u 
standardních a 28% juniorských badatelských projektů) než v předcházejících letech. 
Důvodem bylo to, že zájem badatelské obce značně stoupl, ale výše finančních prostředků 
vyčleněných pro GA AV z rozpočtu zůstala prakticky na stejné úrovni. 

Informaci předsedy GA AV komentoval prof. Pačes. Zdůraznil, že soustavná péče je 
věnována profilaci grantové agentury Akademie tak, aby podpora byla směrována do oblastí 
odlišných především od GAČR. GA AV se orientuje především na základní vědní disciplíny, 
podporované projekty jsou důležité především svým teoretickým obsahem. Počínaje letošním 
rokem bude snahou GA AV zaměření na témata zřetelně mezioborová. Lze rovněž 
předpokládat, že tato cesta povede ke zvýšení zájmu mimoakademických subjektů. Příspěvek 
doplnil prof. Herben s tím, že účast řešitelských týmů z pracovišť mimo AV ČR v posledních 
letech má vzestupnou tendenci zejména u juniorských badatelských projektů. Konstatoval, že 
informace o činnosti GA AV a výsledcích veřejných soutěží jsou sice pravidelně 
zveřejňovány na webových stránkách Akademie, ale že tento způsob šíření informací 
o činnosti a zaměření agentury není zřejmě zcela dostačující. Proto se grantová agentura 
rozhodla pravidelně vydávat Bulletin GA AV, jehož první výtisk byl jedním z podkladů pro 
jednání Dozorčí rady. Publikace byla rozeslána na vysoké školy a další výzkumná pracoviště, 
je určena širší badatelské obci, informuje o činnosti GA AV s cílem zvýšit zájem 
mimoakademických navrhovatelů o účast ve veřejných soutěžích organizovaných GA AV.  

V následující diskuzi se Dr. Pfeifer a Ing. Ráb shodně vyjádřili, že v posledních 
několika letech lze pozorovat nárůst počtu kvalitních odborných publikací. Na této pozitivní 
skutečnosti má nemalou zásluhu grantový systém podpory vědy a výzkumu. 

Další část rozpravy rady se soustředila na možnosti zjednodušení administrativy pro 
poskytování podpory a hodnocení projektů výzkumu a vývoje. Doc. Viklický zdůraznil, že 
Rada pro výzkum a vývoj připravuje materiál na toto téma pro jednání vlády. Podle názoru 
prof. Pačesa by bylo užitečné svolat schůzku představitelů nejdůležitějších grantových 
agentur u nás (GAČR, GA AV, MŠMT, MZd) k diskuzi na toto téma. 

Na kritickou připomínku Ing. Hankeho ke koncepci doplňkových publikačních grantů  
odpověděl prof. Herben, že před prvním vyhlášením veřejné soutěže na tento typ grantové 
podpory byla toto otázka konzultována se sekretářem RVV. Uvedl dále, že průměrná roční 
finanční částka čerpaná na tyto doplňkové granty činí 1 mil. Kč a ze strany žadatelů 
(prakticky výhradně z oblasti humanitních a společenských věd) je pravidelně projevován 
velký zájem.   
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Po ukončení diskuse požádal místopředseda GA AV prof. Mareček (v zastoupení 
předsedy Dozorčí rady prof. Pačesa) o vyslovení absolutoria činnosti GA AV v roce 2004. 
Všech 9 přítomných členů vyslovilo s udělením absolutoria souhlas. Písemně projevil souhlas 
zástupce ministerstva obrany. 

 
Prof. Mareček ukončil zasedání s poděkováním všem přítomným za aktivní účast na 

jednání.  
 
 
 
 
 
 

30. května 2005 
 
 
 
Zapsala:  Ing. J. Skřivanová 
 
 
 
      Schválil: Prof. Václav Pačes, DrSc. 
                     předseda Dozorčí rady GA AV 
 
 
 

 
 
 
 


